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Referat af 2. ordinære skolebestyrelsesmøde                  Bemærk: onsdag d. 09. oktober 2024 kl. 17.00 – 20.00 

Sted: PLC  Forplejning: sandwich og vand 

Afbud: Søren   Gæst: Tina, Annika  

 
NR 

Ans. Emne Formål med punktet Baggrunds-info/forberedelse Type Tid 

1. Tina og 
Lene 

Status på økonomi i skole, 
GFO og klub 

Status på økonomi, samt forventet 
årsregnskab i skole, GFO og klub.  

Tina præsenterer status for regnskab, samt 
forventet årsregnskab for 2024 

S  15 
min. 

Ref. Administrative leder Tina Hauptstein Pedersen gennemgik den aktuelle økonomi på skolen, GFO og klub. Skole og GFO anslås til at gå ud 
med et mindre overskud for 2024. På FC Vognfjederen forventes et mindre underskud pga. af et faldende medlemstal.  
Overordnet ser økonomien fornuftig ud, efter at skolen har måtte afskedige 2 deltidsansatte medarbejdere tidligere på året pga. Gentofte 
Kommunes nye allokeringsmodel, som har betydet færre midler til at drive skole for.    
 

2. Annika Antimobbestrategi Annika orienterer om Antimobbestrategi Bilag 1 + 2 O 10 
min. 

Ref. Indskolingsleder Annika Lorentzen orienterede skolebestyrelsen om skolens opdaterede antimobbestrategi, som alle skoler skal have. 
Strategien tager udgangspunkt i skolens fællesskabsprincip, som er vedtaget i skolebestyrelsen. Skolen oplever yderst sjældent, at der 
lokaliseres mobning i klasserne, da det ofte tages i opløbet gennem konstruktiv kommunikation. Skolens fællesskabsteam (team der 
arbejder med fællesskaber i alle klasser) understøtter også dette arbejde, og vejleder personalet på skolen i forebyggende indsatser i 
klasserne.  
Skolebestyrelsen kvitterede for det konkrete arbejde og indføringen i, hvordan skolen arbejder forebyggende ift. mobning  
 

3. Alle 
 

Meddelelser fra formand, 
skoleledelse, medarbejdere 
og elevrepræsentanter 

  O 20 
min.  

 Ref. Anne Dannisboe orienterede skolebestyrelsen om det seneste skolebestyrelsesformandsmøde, hvor der blev givet en status på Gentofte 
kommunes arbejde med skolevisionen. Anne fortalte desuden, at Dyssegårdsskolen lagde matrikel til et kommunalt introduktionskursus til 
skolebestyrelsesarbejdet for skolebestyrelsesmedlemmer på alle skoler (17. sep.) - stort fremmøde fra Dyssens bestyrelse, tak for det.  
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Skoleleder Lene Hjorth orienterede skolebestyrelsen om den nye budgetaftale i Gentofte Kommune for 2025 og 2026, hvor der afsættes 40 
mio. yderligere til skoleområdet. Pengene er øremærkede til det specialpædagogiske område. Fx gives der økonomi til, at alle skoler i 
kommunen kan ansætte en ”konsulent”, der skal hjælpe med at være bindeled mellem det specialpædagogiske område på skolen og 
Skolevisitationen i forvaltningen.  
 
Lene fortalte, at vi også har måtte sige farvel til en medarbejder, der har været med til at uddele mælk samt varetaget forfaldende arbejde 
på skolen. Det betyder, at skolen bliver udfordret på hvordan skolemælken skal distribueres. Bestyrelsen drøftede kortvarigt 
løsningsmodeller, og det blev aftalt at skolen udarbejder en forespørgsel hos Bistrup & Nør ift. en alternativ mælkeordning, som 
udgiftsmæssigt kan svare til skolemælksordningen.   
 
Medarbejderrepræsentant Frederikke Middelboe og Lene Dalby fortalte skolebestyrelsen, at det går godt på skolen. Udskolingen har haft 
en god skolerejse til Berlin og lejrskole til Broager. De nye 7.klasser har haft en god opstart i udskolingen. Det går godt med de nye 
0.klasser, og GFO`en har netop afholdt markedsdag, hvor temaet var: ”Bag for en sag”. Det blev solgt for ca. 7000kr., som bliver doneret til 
Børnetelefonen.  
 
Elevråd: William og Johan er blevet valgt på udskolingens første møde. Elevrådet på mellemtrinet har udvalgt to mærkesager for dette 
skoleår. De to mærkesager er: ”Gode ideer til at gøre frikvartererne endnu bedre” samt ”Hvordan kan man forebygge grænseoverskridende 
sprogbrug i frikvartererne?”  
 
Klubleder Mikkel Kruse orienterede skolebestyrelsen om det nye nyhedsbrev fra klubben. Fremadrettet bliver de flotte nyhedsbreve også 
lagt på skolens hjemmeside, og sendes til hele skolebestyrelsen. Klubben har haft besøg af Marie Brixtofte til et oplæg om sunde vaner ift. 
skærmtid i hjemmet. Alle medarbejdere fra klubben deltog også til arrangementet.  
Medlemstallet er desværre faldet på klubområdet, men det daglige besøgstal er derimod steget. 
 

4. Anne  
 

Skolebestyrelsens 
møderække 

På sidste ordinære skolebestyrelsesmøde 
drøftede bestyrelsen den nuværende 
møderække. Formålet med punktet er at 
tage stilling til, om der er tilstrækkeligt med 
møder og om tidsrammen på møderne 
passer.     

For nuværende:   
6 ordinære møder af 2 timer (med mulighed 
for forlængelse) 
1 skolebestyrelsens dag 8 timer  
Ad hoc arbejdsmøder i udvalg 
2 kontaktforældremøder 

B 30  
min. 
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Café aften 
Besøg på forældremøder i 
børnehaveklasserne 
Møder kommunalt/i udvalg 
 

Ref. Skolebestyrelsesformand Anne Dannisboe fremlagde diskussionspunktet om møderækken og frekvensen af disse til skolebestyrelsen.  
Der blev tilkendegivet følgende pointer:   

- Der er et ønske om at tale mere om ”skolen” og indholdet i en skolehverdag.  
- Der er et ønske om at arbejde mere i udvalg mellem skolebestyrelsesmøderne. Her kan der fx arbejdes med nærskoleemner.  
- Det blev foreslået at arbejde mellem møderne, hvor flere af dagsordenens orienteringspunkter kan tages på mail, så der er mere 

plads til drøftelser på møderne.  
- Det ønskes af nogle, at der udarbejdes flere principper.  
- Respekt for punkterne ”orientering”, så det ikke bliver til lange drøftelsespunkter.  

 
Skolebestyrelsen besluttede efter afstemning at holde fast i møderækken. Det besluttes ligeledes at have en opmærksomhed på 
ovenstående punkter.    
 

5.   Anne 
og Lene 

Høringssvar om unge og 
rusmidler 
 

Skolebestyrelsen inviteres til at give 
høringssvar på anbefalinger til strukturelle 
tiltag for unge og rusmidler. Anbefalingerne 
er udarbejdet af §17, stk. 4 udvalget 
”Sammen om alle unges trivsel”.  
 

Bilag 3 + 4 
 
Udvalgets anbefalinger er følgende: 
 
På kommunalt niveau: 

• Gentofte Kommune opfordrer til 
ingen brug af nikotin i kommunale 
bygninger og på kommunale 
udearealer. 

• Gentofte Kommune opfordrer til, at 
der ikke indtages alkohol, når der er 
børn og unge under 18 år til stede.  

B 20 
min. 
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• Modtagere af kommunale tilskud 
opfordres til at have en politik for 
alkohol, nikotin og andre stoffer. 

• Forebyggelse og sundhedsfremme 
skal være en del af 
Bevillingsnævnets arbejde gennem 
metoden ”Ansvarlig Udskænkning”. 

• Pulje til at fremme inkluderende 
fællesskaber for unge uden alkohol 
samt forebyggelse af en drukbaseret 
festkultur. 

 
På nationalt niveau: 

• Opfordring til ændring af grænsen 
for salg af alkohol til unge under 18 
år 

 Ref. Skoleleder Lene Hjorth orienterede kort om anbefalingerne til ”Sammen om alle unges trivsel”, og hvad høringssvaret går ud på.  
 
Elevrådet foreslog at kommentere på høringssvaret ift. at der savnes mere rådgivning til, hvordan laver gode fællesskaber og hjælper 
hinanden, i stedet for et mere ensidigt fokus på forbud mod alkohol. Frederikke Middelboe fortalte bestyrelsen, at 9. klasserne deltager i et 
PAS-forløb, som handler om overgangen til ungdomsuddannelser og bedre rådgivning af folkeskolelever i overgangen. 
 
Det besluttes, at der udarbejdes et høringssvar til kommunalbestyrelsen med følgende tematikker: 

- Venskaber og fællesskaber bør styrkes 
- I anbefalingerne kan man arbejde tydeligere med ordene kan og skal, så budskabet bliver mere klart. 
- Forældrerollen  
- Elitesport /almen idræt  
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Skoleledelsen udarbejder et udkast med pointerne, som vendes med formand og næstformand, og sendes derefter. Høringssvaret sendes 
til skolebestyrelsen til orientering.  

6. Nikolaj Ferieplan for skoleåret 2025-
2026 

Ferieplanen for skoleåret 2025-2026 skal 
vedtages.  

Bilag 5 B 10 
min. 

Ref. Ferieplanen blev vedtaget med den ændring, at skolen begynder mandag den 11. august 2025 samt at grundlovsdag bliver til en lukkedag 
 

7. Nikolaj Kontaktforældremøde d. 24. 
oktober 

Indhold på det kommende 
kontaktforældremøde drøftes og kvalificeres.  

 D 10 
min. 

Ref. Viceskoleleder Nikolaj Madsen fremlagde skolens forslag til en dagsorden til det kommende kontaktforældremøde. Dagsorden blev kort 
drøftet, og et enkelt punkt blev tilføjet. Dagsorden blev som følger:  

- Orientering ift. forståelsen af supplerende timer mellem 0 – 9 timer på skolen  
- Kvalificering af bilag til princippet for trivsels- og kontaktforældre.  
- Gode ideer fra kontaktforældrene ift. eventuelle emner til Caféaften  

 
Skolebestyrelsesformand Anne Dannisboe opfordrer alle bestyrelsesmedlemmer til at deltage den 24.10.2024  

8. Morten 
og 
Anne   

Status på arbejdsgrupper i 
skolebestyrelsen 

Status på arbejdsgrupper (udeområder samt 
Caféaften)  

 S 10 
min. 

Ref. Caféaftenudvalget mødes efter kontaktforældremødet og aftaler indhold og form for næste Cafeaften i foråret.  Udvalget består af Anne, 
Kamille, Anette, Nikolaj, Frederikke samt Johan og William – elevrådet.  
 
Udeområderne er status quo, og vi afventer tilbagemelding fra bestyrelsesmedlemmer som ønsker at hjælpe til kvalificeringen af 
konceptet. Udvalget består af Morten, Lene, Mikkel og Nikolaj. 
 

9.  Punkter til næste møde samt 
eventuelt 
 

   10 
Min. 

Ref. Ingen 
Type: O = Orientering, B = Beslutning, S= Status og D = Drøftelse  
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Lukket møde (45 min) kl. 19.15 – 20.00. Her deltager eleverne ikke.       

  

 


